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Consiliul Concurentei a aplicat anul trecut amenzi de 82,7 milioane de euro

Consiliul Concurentei a aplicat, anul trecut, amenzi în valoare totala  de 82,7 milioane de euro, fiind al

treilea an ca marime a sanctiunilor  din istoria institutiei, a declarat, miercuri, Bogdan Chiritoiu, 

presedintele Consiliului, într-o conferinta de presa.

Spre comparatie, în 2019, Consiliul a dat amenzi de 20,3 milioane de euro.

"Am învatat lucruri noi si activitatea s-a desfasurat mai bine decât ne  era teama ca va merge, la începutul

pandemiei. Presiunea mare a fost în  special în zona de ajutor de stat, unde a trebuit sa colaboram foarte  strâns cu

Guvernul si cu Comisia Europeana, pentru ca a trebuit sa  aprobam cât s-a putut de repede masurile de interventie

a Guvernului. De  asemenea, în prima parte a anului a fost o presiune foarte mare pe  monitorizarea pietei de

produse medicale si de alimente. A fost o  perioada de panica generata si de lucruri adevarate, dar si de lucruri 

închipuite", a spus el.

Investigatiile au mers nesperat de bine, au fost terminate cazuri importante, iar volumul amenzilor este mare.

"Amenzile au fost de peste 400 de milioane de lei, adica peste 82 de  milioane de euro, ceea ce face anul trecut sa

fie al treilea ca cifra a  amenzilor. Spre deosebire de alti ani, mare parte din aceste amenzi au  fost recunoscute,

aproape jumatate dintre ele", a continuat Chiritoiu.

Companiile care au recunoscut fapta au beneficiat de reducerea amenzii si nu vor mai contesta sanctiunea

în instanta.

Chiritoiu a mai spus ca este necesara schimbarea modului în care  institutia face inspectii inopinate, respectiv sa

poata accesa baza  electronica de date a companiilor, ca urmare a faptului ca în multe  cazuri angajatii lucreaza de

acasa.

"Am avut putine inspectii anul trecut, ca urmare a situatiei medicale.  Exista ezitari si din partea staff-ului nostru,

dar ne gândim si la  oamenii pe care îi inspectam. Nici nu stim pe cine gasim în birou, e o  dificultate daca

birourile sunt goale. De-asta asteptati-va ca, odata ce  ne vaccinam si revenim înspre normal, sa demaram

investigatii pe care  le-am tinut. Nu le-am declansat pâna acum pentru ca nu am putut face  inspectiile, care sunt

esentiale pentru noi", a aratat el.

Potrivit lui Chiritoiu, este o abordare noua la nivel european, iar  instantele a trebui sa permita Consiliului sa

acceseze sistemul  electronic al firmelor.

"Inspectiile si ele vor trebui sa se adapteze, ne vom baza pe o  colaborare cu instantele sa accepte si sa permita

aceasta noua abordare  în elaborarea mandatelor, pentru ca la companiile mari probabil ca vom  gasi telemunca în

continuare si inspectiile vor însemna mai mult sa  intri în sistemul electronic al companiei, sa gasesti acolo

dovezile de  care ai nevoie", a mai spus seful Concurentei.
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